
Protokól z Sesji nr 2l20I7

XXVII Sesji Rady Gminy Belsk Duży

Z dnia 29 marca 2OL7 roku

Stan Rady - 15, wszyscy obecni (wg załączonej listy obecności)

Spoza Rady udział wzięli:

1. Władysław Piątkowski- Wójt Gminy

2. Joanna Ciamarczan - Skarbnik Gminy

3. Stanisław Sitarek - Rada Powiatu

4. Maria Walewska -Żółcik - dyrektor GZOPO

5. Arkadiusz Sołtysiak - referent

6. Roman Woźniak - Prezes OSP

7. Janusz Honory - dyrektor ZGK

Oraz sołtysi (według załączonej listy obecności).

Pkt 1.

Pan Bogusław Sikorski - Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął XXV|l Sesję Rady Gminy, powitał goŚci

i radnych, stwierdził quorum oraz odczytał proponowany porządek obrad. Wprowadził punkt 2a.

Zapytania iwnioski do Radnego Powiatu

1. Otwarcie obrad. Stwierdzenie quorum.

2. Przyjęcie porządku obrad

a) Zapytania iwnioski do Radnego Powiatu

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Zmiany w wpf
b) Zmian w budżecie gminy na rok 2017

c) Dostosowania sieci szkół podstawowych igimnazjum do nowego ustroju szkolnego

d) Przystąpienie do sporządzenia mpzp dla terenów przyległych do zakładu Ferrero w sołectwie

Belsk Duży

e) Przyjęcie programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganie bezdomności

zwierząt na terenie gminy Belsk Duży

f) Zmiany uchwały przyjęcia,,Rocznego Programu Współpracy Gminy Belsk Duży z organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na

rok2OL7
g) Wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanych

nieruchomości gruntowych położonych w obrębie Sadków Kolonia gmina Belsk Duży

h) Wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanej nieruchomości

gruntowej położonej w obrębie Aleksandrówka gmina Belsk Duży



i) Wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanej

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Wilczogóra gmina Belsk Duży

j) Wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Belsk Duży niezabudowanej

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Złota Góra gmina Belsk Duży

k) Wyrażenie zgody na zmianę niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w

obrębie PGR Belsk Duży

l) Przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2016 roku oraz

potrzeb w zakresie pomocy społecznej

Przyjęcia raportu z Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i

Narkotykowych oraz efektów reaIizacjiw 2015 roku

Przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Belsk Duży w

2016 roku oraz potrzeb związanych z realizacją działań

Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizację dróg powiatowych

Sprawozdanie Wójta z działalnościod ostatniej sesji

Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i udzielenie odpowiedzi przez Wójt

Zapytania i wolne wnioski

Zamknięcie obrad

m)

n)

o)

5.

6.

7.

8.

Pkt 2.

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła proponowany porządek obrad jednogłośnie.

Pkt. 2 a)

pan stanisław wiechowski

Panie przewodniczący szanowna Rado, mam pytanie do kolegi Sitarka w sprawie łącznika co dalej, jakie

środki są zabezpieczone? W sprawie szpitala, co dalej, była delegacja czy coś się dzieje w tej sprawie?

Co z remontem cząstkowym dróg? Jakie powiat przewiduje remonty na terenie gminy, jakie fundusze

mają być przeznaczone w ogóle, jakie środki mają być przeznaczone na naszą gminę?

pan stanisław sitarek

Witam Państwa, w sprawie łącznika na ostatniej sesji zostało przeznaczone na inwestycje na terenie
gminy 165 tysięcy. Skąd się to wzięło? Bo nie było to zaplanowane tak jak powinien robić dobry
gospodarz - czyli zaplanować a potem robić wydatki, tylko powiat nie dostał dofinansowania na

remont Domu Pomocy Społecznej w Tomczycach i ten wkład własny został przeznaczony częściowo na

drogi w granicach miliona złotych. Podzielono te pieniądze bez sprawiedliwości, Goszczyn dostał

200.000, Grójec 330.000,00 złotych, Belsk 165.000, Błędów 125.000 złotych, takie rzucenie ochłapów,

żeby trochę uspokoić nastroje. W Radzie Powiatu dostajemy gotowe uchwaĘ do przegłosowania. Na

komisjach przegłosowują swoje projekty, bo mają większość w każdej komisji. Jest nowy regulamin

obrad i w majestacie prawa robią z człowieka durnia. W sprawie grójeckiego szpitala jest cisza. Oprócz

tego ze pan starosta we wszystkich swoich wystąpieniach mówi że jest pięknie i dobrze. l że zla sytuacja

szpitala wynika z totalnej krytyki opozycji. Gdyby nie to to pozyskali by środki ale przez to nikt nie chce

dać, bo wytykamy że jest kolesiostwo, zatrudniają członków rodzin, zwalniają najlepszych lekarzy, na

dyżury sprowadzają lekarzy z Radomia, przez co koszt jest dwa razy większy. Kiedyś jak była rada



nadzorcza to członkowie rady to byli ludzie którzy musieli mieć uprawnienia do zasiadania w spółkach
skarbu państwa i posiadali szeroką wiedzę, więc od nich można się było czegoś dowiedzieć. od roku
funkcje rady nadzorczej pełni zarząd powiatu, który zna się na wszystkim. jakiekolwiek usiłowanie
zaciągnięcia informacji kończy się tym, że trzeba zlożyć interpelację na piśmie i czekaniem na

odpowiedŹ. Obecny zarządjest szeroko igruntownie wykształcony, zna się na wszystkim. Jeślichcemy
pozyskaĆ jakieŚ informacje ze spółki, to zasłaniają się tajemnica handlową spółki zgodnie z kodeksem
spółek handlowych. Co do remontów cząstkowych, dwa tygodnie temu był przetarg na remonty
cząstkowe, będą wykonywane na wszystkich drogach, które były zakwalifikowane, jeździli
przedstawiciele PZD. To wszystko wyceniali, Na remonty cząstkowe mają ponad 3 miliony zlotych.
Przetarg na remonty wygrała firma która robiła w tamtym roku. Na terenie gminy Belsk i Grójec ma
byĆ nasz remonter z PZD. Te wszystkie drogi, które wymagają uwag, to trzeba zgłaszać do pana
dyrektora, Jest taka uchwała zarządu powiatu, że nie zaczynają remontów jak średnia dobowa
temperatura nie będzie większa niż 10 st. Celsjusza lub 15 stopni w dzień. Trzeba łatać te dziury, bo
stanowią zagrożenie dla życia. Byt wypadek na Machnatce gdzie się rowerzystka przewróciła i złamała
kark. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania to proszę.

pan lreneusz Bałut

Korzystając z obecności pana radnego ale i tak bym wystąpił z interpelacją, chodzi mi o drogę
powiatową od Geofizyki do Belska. Tam było usypanie poboczy, nie zdążyli tego zrobić, bo zaskoczyła
ich zima. Prosiłbym żeby to dokończyć, prosiłem pana Sołtysiaka, żeby poszło pismo do dyrektora żeby
by to dokończyĆ. Tam gdzie! jest firma Frutina nie ma gdzie uciec i druga strona też jest nie poprawiona.
Nie będę atakował o drogę powiatową Dobryszew- Trzylatków, to jest grochem o ścianę. Szkoda że to
już nie znajdzie realizacji. Postulowałem, żeby cokolwiek przeznaczyć na grys pod poszerzenie tejdrogi,
Żeby to zakleszczyĆ, daĆ warstwę masy bitumicznej a tak kamień jest w rowie. W tej chwilijest to nie
uŻyteczne. Kamień jest odepchnięty od asfaltu i jest wyrwa nawet do 20 cm. Dlatego mieszkańcy
narzekają, bo jest droga która łączy 5 miejscowości: Odrzywołek, Rosochów, Wilczogóra,
Aleksandrówka, Rożce, Sadków Szlachecki. Jeżeli chodzi o powiat, powiem jedno, jak to można zrobić
i pomóc kiedy ustawa o finansowaniu nam zabrania, żeby przeznaczyć na PCM. To nie jest nasze
dziecko. Ustawa o dofinansowaniu nam wzbrania. Należałoby, żeby cokolwiek na tym Belsku zrobić.
Może kogoŚ sumienie ruszy, żeby drogi na gminie Belsk były poprawione. Naprawdę drogi powiatowe
są najgorsze i tu nie przesadzam. Lewiczyn- Zaborów, czy Wilczogóra W tę stronę jest tragedia , jeżdżę
po innych powiatach to aż miło. Uwinęli się w Warce i za Pilicą też są drogi porobione.

pan stanisław sitarek

Co do drogi do Geofizyki to ma być kończone ale to jest zadanie PZD i nie wiem na którym miejscu to
jest, bo rzeczywiście jest nieskończona. To ma być utwardzone ale nie wiem ile metrów. W ubiegłą
niedzielę byłem tam więc wiem jak to wygląda. Co do drogi Dobryszew- Rożce jest w planie remontów
dróg utwardzenie pobocza i puszczenie równiarki na 600 metrach. Kwestia realizacji, ale na komisji
transportu będziemy się tego domagać i konsekwentnie egzekwować. Co do stanu dróg na powiecie
grójeckim, drogi są katastrofalne. Posiadając 600 km dróg powiatowych, żeby raz na 30 lat odświeżyć
to trzeba robić 20 km na rok. A robimy 5 km wspólnie z gminą. Jak się trafi schetynówka, jak się udało
Huta Błędowska - Błędów to wielkie święto bo zrobiliśmy 9 km. Ale złożony był wniosek na drogę
Zbrosza - Jasieniec niestety wniosek nie było rozpatrywany z prlyczyn formalnych. Ktoś zapomniał, że
jak ma byĆ 18 załączników to ma być tyle a nie 16 bo tamte są mniej ważne. Kombinują z rezerwy



Wojewody lub Ministra lnfrastruktury. Drogi od dawna były zapuszczone, ponieważ mniej Środków

przeznacza się na remonty dróg. A jak robimy strasznie drogo, bo tanio nie wszystkim pasuje.

porównywałem z powiatem grodziskim, to remont kilometra jest tańszy od 20% do 25%, Ale dyrektor
pZD tłumaczy, że przetargi były zrobione zgodnie z przepisami, dokumentacja gra. Fakt jest faktem, że

rynek jest podzielony, przez co mamy jak mamy.

Pan Paweł Augusiewicz

Jakie byĘ nastroje podczas dyskusji o liceum w Belsku na sesji rady powiatu?

pan stanisław sitarek

Dziękuję za to pytanie. Atmosfera była, cóż to mówić, pierwsza dyskusja była 14 lutego, była delegacja

rodziców, nauczycieli, dyrekcji i komitetu rodzicielskiego. Odbyła się dyskusja, radni pytali, dyskusja

przebiegała jak przebiegała, argumentowali to logicznie. Niestety pan starosta oświadczył, że już podjął

decyzję, że tego liceum nie będzie. Rozmawiałem osobiście z panem starostą i mówiłem, że jest

przysłowie ludowe, jak się nie skosztujesz to nie spróbujesz. Dajcie spróbować, bo być może że to się

nie uda. Od pomysłu do przemysłu to daleka droga ale tłumienie w zarodku takiej inicjatywy społecznej

to jest niezrozumiałe. Teraz na drugiej sesji był Pan Przewodniczący, była Pani Dyrektor odbyła się

dyskusja ale nie w ramach sesji, ponieważ według nowego regulaminu goście nie mogą zabierać głosu.

przed sesją, Pan Przewodniczący był świadkiem, wysłuchano wystąpienia Pani dyrektor, która bardzo

rzeczowo i konkretnie argumentowała. Nikt więcej się tam nie odzywał. Pozwoliłem sobie powiedzieĆ

parę słów, ja od początku ten pomysł popierałem. Uważam, że władza jest dla obywatela a nie

obywatel dla władzy. Argument, że jak powstanie to zabierze uczniów LO z Nowego Miasta, Mogielnicy

czy Grójca to dla mnie żaden argument. Jeśli będzie lepszy poziom i warunki kształcenia to dlaczego

nie można posłać tutaj? Tam gdzie idzie uczeń tam idzie dofinansowanie. Pani Sekretarz i pani dyrektor

Gzopo byĘ na komisji rewizyjnej, ponieważ była rozpatrywana skarga pana Wójta. Rozkład w komisji

jest 3:2, więc skargę uznaliśmy za bezzasadną. Wytykając błędy prawne, ponieważ pierwsze pismo

było skierowane do 1arządu Powiatu a powinno być do Przewodniczącego, wtedy on miałby obowiązek

wprowadzić to na sesję. To jest szermowanie hasłami prawników. Gdyby była wola to by znalazł środki

prawne, żeby wprowadzić to na sesję. Tylko nie było woli, nie było chęci. Nie znam argumentów

członków Zarządu do końca, ale nie chcą uszczuplić nic ze swojego stanu posiadania. Wszystkie szkoły

podlegają pod zarząd i mogą sobie porządzić. Droga nie jest do końca zamknięta ale ten entuzjazm na

pewno od pienvszego roku będzie stygł. A naprawdę idea i pomysł jest bardzo fajny.

Pan Bogusław Sikorski

Szanowni Państwo, w kwestii uzupełnienia wypowiedzi pana radnego. Na sesji ostatniej byli

przedstawiciele nauczycieli, rodziców, pani dyrektor i ja. Od początku wystąpienia Starosty było

kilkakrotnie podkreślone, że zarząd na pierwszym posiedzeniu podjął jednogłośnie decyzję na nie.

Potem pojawił się argument, czy była ze strony gminy uchwała intencyjna. Wyjaśniłem, że było

wystąpienie pana Wójta konsultowane z Radą Gminy i moim zdaniem, żadna uchwała intencyjna nie

jest potrzebna. Bo jeżeli jest wola Zarządu co do utworzenia liceum to przystępujemy do uchwał

technicznych, zawieramy porozumienie i to sprawę zamyka. Rozumiem, że gdyby była uchwała

intencyjna to była by inna decyzja zarządu?, To szukanie pretekstu bo cały czas podkreślali że już na

Zarządzie 9 lutego została podjęta decyzja. Żadne argumenty do nich nie przemawiają. Sesja była



przerwana, odbyły połączone komisje, w tym czasie kiedy mogliśmy zabieraĆ głos. Na sesji, jest taki

regulamin, że goście nie mogą zabierać głosu.

Pan Krzysztof Witczak

Chciałbym zapytać w sprawie drogi powiatowej z Błędowa do Starej Wsi, mieszkańcy zwracali się

chodzi do mnie, pytalem już o to sesjach. Mieszkańcom chodzi o te duże lipy, które rosną wzdłuŻ.

ponoć są zaznaczone wszystkie do wycinki, chodzi o te lipy, że są zdrowe i miododajne, ŻebY PodciąĆ

coś i mogły służyć.

pan stanisław sitarek

Na terenie gminy Belsk nie byĘ wycinane bo PZD wystąpił do Pana WÓjta o pozwolenie na wYcinkę i

decyzja byłą negatywna. Z tego co wiem PZD odwołał się do SKO w tej materii. To jest moja wiedza na

ten temat. Jeżdżę tą drogą praktycznie codziennie, więc wiem jak to wygląda. U nas, na terenie

Błędowa zrobiliśmy porządek bo wszystko spróchniało. Lipy są miododajne, to można podciąĆ. Ale są

te graby, odrosty trzeba to oczyścić, jest duże zacienienie i w zimę bardziej ta droga ulega degradacji.

Jest koparka idrugisamochód i może wykonali by rowy na tejdrodze. Mieszkańcy pytają kiedY będzie

zrobiona droga Stara Wieś_ Błędów. Odpowiadam, całkiem poważnie że gdzieŚ za 10lat. Gmina Błędów

wykorzystała w ubiegłym roku współfinansowanie a jeżeli co roku jedna gmina teraz kolejka jest na

następną gminę. Geografia podejmowania decyzji jest taka a nie inna. Realizowane jest tak jak

zdecyduje koalicja. jeśli nie ma więcej pytań, to Chciałbym tutaj wszystkim Radnym, SołtYsom,

pracownikom, panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu zlożyć najlepsze życzenia Świąteczne i

Wesołych Świąt.

Pan Bogusław Sikorski

Dziękuję za przybycie.

Pkt 3

Rada Gminy przyjęła protokół z poprzedniej sesji jednogłoŚnie.

Pkt. 4

a) pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem. Rad Gminy Belsk DuŻY

przyjęła uchwalę jednogłośnie - uchwała Nr XXV|l/1,5Llz0t7

b) pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwaĘ wrazzuzasadnieniem. Rada Gminy Belsk DuŻY

przyjęła uchwałę jednoglośnie - uchwała Nr XXVll/152l2OL7

c) pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wfaz z uzasadnieniem. Rada GminY Belsk DuŻY

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXV|l/153l2OL7

d) pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały wrazzuzasadnieniem. Rada GminY Belsk DuŻY

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVll/15 4l2ot7

e) pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wrcz z uzasadnieniem. Rada GminY Belsk DuŻY

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVIl/1,55l2lt7



f)

g)

h)

k)

l)

i)

j)

pan And rzej Adamczyk odczytał projekt uchwały wra z z uzasadnieniem.

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVUlL56/2OL7

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wra z z uzasadnieniem.

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVll/L57 /żOL7

pan And rzejAdamczyk odczytał projekt uchwały wra zz uzasadnieniem.

przyjęła uchwatę jednogtośnie - uchwata Nr XXVlllL58l20L7

pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVlllń9lżOL7

pan And rzej Adamczyk odczytał projekt uchwały wra z z uzasadnieniem.

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVIl/160 l2OI7

pan Bogustaw Sikorski odczytat projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

przyjęła uchwałę jednogłośnie - uchwała Nr XXVUlI6L/ż0I7

pan And rzej Adamczyk odczytał projekt uchwały. Rada Gminy Belsk

jednogłośnie - uchwała Nr XXVlllI6ż/żOL7

m) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały. Rada Gminy Belsk

jednogłośnie - uchwała Nr XXV|l/163l2OI7

n) Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały. Rada Gminy Belsk

jednogłośnie - uchwała Nr XXV|l/164l20t7

o} Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały. Rada Gminy Belsk

jednogłośnie - uchwała Nr XXV|l/165l2ot7

Rada Gminy Belsk Duzy

Rada Gminy Belsk Duzy

Rada Gminy Belsk Duzy

Rada Gminy Belsk Duzy

Rada Gminy Belsk Duzy

Rada Gminy Belsk Duzy

Duzy przyjęła uchwałę

Duzy przyjęła uchwałę

Duzy przyjęła uchwałę

Duzy przyjęła uchwałę

Pkt 5

pan Wójt Władysław Piątkowski

To co było zrobione wspólnie razem, to macie Państwo w materiałach które przegłosowaliŚcie na sesji,

różne były dyskusje na komisjach i tak powinno być. To co uchwaliliŚcie, to jest niezbędne minimum,

żebyśmy funkcjonowali. Większość tego to zadania z zeszłego roku. Pierwsza rzecz to funkcjonowanie

szkół. Nie będę komentował tematu. Jak by państwo mieli trochę czasu to polecam protokół z

posiedzenia ostatniej sesji Rady Powiatu. Protokół ma to, że jest napisane co bylo powiedziane a nie

to co ktoś chce żeby powtarzać. Ale w tym temacie oświaty. To mówi w jakim duchu to było robione,

wymienione są wszystkie racje a te zarzuty, że nauczyciele czy gmina to bełkot. Na dziś to co zrobicie

to będzie. powiat nie zrobi nic. Jest to parada niekompetencji poparta niechęcią do nas. DziałaĆ przeciw

gminie a potem wyciągać od nas pieniądze na szpital. Nie można mówić, że gmina Belsk ma problem z

bogactwem, a to jest zapisane w protokole. Jak ktoś nie potrafi zarabiaĆ to tylko wydawał by cudze.

Ktoś szasta pieniędzmi publicznymi, w tamtych czasach, kiedy byłem starostą to by mnie za to zamknęli

po tygodniu. Artykuły w gazecie mnie nie ruszają. Proszę nie dać się zwieŚĆ opowieŚciom. Pan Starosta

w rozmowie ze mną dwa dni po podpisaniu ustawy powiedział, że nie będzie żadnej zgody na liceum

w Belsku. potem te wszystkie działania takie oblewanie się pomyjami, do obiadu inaczej po obiedzie

inaczej. Jakby ktoś nie wierzył to jest protokół z sesji gdzie byli nasi nauczyciele. Protokół jest bardzo



ułagodzony. UwaŻam, Że ten protokół jest łagodną formą, tego że nikt nie dał zgody na liceum. Ale
mówienie Że Be]sk nie radzi sobie z bogactwem?. Przed wyborami w oSp było spotkanie i wójt
sąsiedniej gminy wygłosił płomienne przemówienie, żeby głosować na mojego kontrkandydata.
Porównajcie sobie gdzie są teraz te dwie gminy. Wyrzucanie mi, że jedyna gmina na Mazowszu płaci
,,Janosikowe". Chciałem powiedzieć, że te nasze prace, które trwały nad budżetem to zmierzają do
tego, Że w PewnejczęŚci będziemy musielisfinansować zadania powiatowe. Będziecie rozliczani przez
swoich mieszkańców a z powiatu nikt wam ręki nie poda. To kłamstwo z drogą na oczesałach, droga
była zrobiona za pieniądze gminy. To są nasi mieszkańcy. Potem czytam, że powiat wykonał i zrobił.
Proszę mi powiedzieĆ, co powiat zrobił przez te 6 lat na gminie za swoje pieniądze. Dziś mówi, że robią
drogę raz na 10 lat i była cisza. A jak ja powiem, że na Bodzewie zrobię drogę za 10 lat to jutro było by
referendum, To jest obłęd. Proszę o to, na komisjach rozpracowaliśmy to, nie było tak że ktoś nie mógł
PYtaĆ. Rada się dotarła ale to nie znaczy że mamy się dać doić. Jeśli łącznik mamy zrobić za 330.000
złotYch, to do dziŚ byŚmy siedzieli po ciemku w starym budynku. Ta inwestycja to jest nie wyjęte milion
na dzień dzisiejszy. A nie wiadomo jak pójdą negocjacje z mieszkańcami. powiat nie spieszy się z decyzją
ZRID. Bo to załatwia częŚĆ roboty, której nie powinniśmy robić jako gmina. Decyzja to pozwolenie na
budowę ze sPec ustawy. To są zadania powiatu i to są kompetencje powiatu. Uważam w tej chwili, że
ta PrzYchylnoŚĆ w stronę naszej gminy, trzeba mieć odwagę żeby przyjść po pieniądze do Belska, Ja
bYm się ze wstydu spalił, żeby prosić o pieniądze w Belsku. W ostatniej ,,Wspólnocie" jest napisane
jakie są kompetencje wójta po uchwaleniu budżetu. Nie widzę możliwości, żeby być kozłem ofiarnym.
TYle tYch emocji. Dużo jestem poza urzędem bo jeżdżę za pieniędzmi. Będzie nam ciężko działać,
Pieniądze w budŻecie są na funkcjonowanie a my chcemy się rozwijać. Wyraźnie jest napisane, że
roŚnie iloŚĆ zadań przerzucanych na gminy i zabiera się pieniądze z gmin. To jest wszystko wyliczone,
to nie moje przemyŚlenia, to są wyliczenia ekonomistów. Przybywa nam zadań a ktoś zabiera nam
Pieniądze. Zeby te pieniądze było widać, że są drogi czy szpitale ale tu coś jest nie tak. W sprawie
oŚwiatY, chodzi o sołtysów, bo radni mają wiedzę. Przyjęliście uchwałę, że szkoły podstawowe nie
wchłaniają gimnazjum. PrzyjęliŚcie najbardziej kosztowny wariant 8 klasowy. Postanowiliśmy że to jest
rozwiązanie optymalne dla nas. Unikniemy takiego bałaganu, który zafundowała ta ustawa. pan
Starosta deklaruje się że jest zwolennikiem ustawy oświatowej. Ten model, który stworzyliśmy pozwoli
Że ten rok przetrzymamy. Wczoraj było spotkanie z dyrektorami szkół ale nie idzie to łatwo. lntencją
bYło to ŻebY skasować szkoły a potem powiedzieć, że to wina samorządu. Sprawa gimnazjum, nasze
gimnazjum będzie wy8aszane i nie prawdą jest że nie będzie zwolnień nauczycieli i nie będzie
dodatkowych kosztów. To propagandowa gadka. Nie chcę być kozłem ofiarnym, że gmina sobie nie
Poradziła i zamyka szkołę i zwalnia nauczycieli. Ale w tej Radzie, jest myślenie do przodu. Mogą się
wójtowie zmieniaĆ ale gmina będzie funkcjonować. Jak ktoś będzie robił mniej jak wy to powinniście
go odwołaĆ. MÓwię że nie ma powrotu gminy do Belska z dawnych czasów. Takie są reguły gry. My
sobie nie moŻemy pozwoliĆ, że mamy jakieś zasługi to musimy się dzielić. Moje państwo nie jest
bolszewickie. PÓki tu jestem to tak nie będzie. Te uchwały które przyjęliście pozwolą nam
funkcjonowaĆ,żeby gmina rozwijała się normlanie. Czekają nas rozwiązania organizacyjne. przez 6 lat
w Porównaniu z poprzednikami pokażę wam ile przeznaczono na główne zadania na naszej gminie,

Pogadamy o drogach, inwestycjach, rozwoju mieszkańców w organizacjach pozarządowych. Niektórzy
nie PrzYjmują, Że to jest. ldeologia nie pozwala to zobaczyć. Rozmawiałem z Przewodniczącym, zaraz
Po Świętach przystępujemy do podziału pieniędzy na rzeczy które zdecydują o zadaniach na kilka lat.
DziŚ jak widzicie było przejęcie działek pod drogi. Była taka moda budowania nie na swoim, nikt nie
PrzYwidywał Że się chłop zbuntuje. Kładło się asfalty i betonówki na cudzych polach. Stąd te uchwały.
Regulujemy stany prawne i proszę nie być zdziwionym, że jak nie będzie zgody mieszkańców że droga



nie będzie robiona. Przyjdzie lepsza zmiana to będzie robić na cudzych gruntach. Każdy swoje szanuje

i nie pozwoli sobie na takie numery. Trzeba było wrócić do podziałów i do rozmów z ludŹmi. CzęŚĆ

zrobimy za opłatą. Jak się zabiera 12 arów i się nie płaci to trochę nie w porządku. Uwagę na to

zwracam, wszystkie zadania doprowadzimy do końca, pieniądze są zabezpieczone. Te postępowania

się zakończą do czerwca. Te 5 dróg które są w budżecie to zrobimy w pierwszej kolejnoŚci. Po Świętach

na sesji dlatego, że jest kilka spraw. Jest kilka inwestycji gdzie Rada musi podjąĆ decyzję o gospodarce

wodno-ściekowej. Jak będzie krach to mnie nie będzie. Państwo jako Rada musimy podąĆ decyzję co z

tymi rzeczami. Poszły pieniądze na studium i na plan, Po ostatnich rozmowach oni chcą mieĆ wszystko

na piśmie. To co kiedyś dogrywaliśmy musi być na papierze. Czeka nas rozbudowa oczyszczalni,

rozbudowa kanalizacji i czeka nas przystosowanie sieci wodociągowej do potrzeb gminy. W

przeciwnym wypadku będzie trudno nam utrzymać parę groszy. Firmy przyhamowały z inwestycjami.

Ale dziś chcą mieć zabezpieczony odbiór ścieków. Budując oczyszczalnie, dziŚ bym tego tak nie

wybudował. Tylko kto wiedział że 25 lat trwa proces budowy oczyszczalni. Będzie to wąskie gardło. Z

tego co wybudowaliśmy 80% to Ferrero. Robić oczyszczalnię pod fabrykę to na co mito? Musimy iŚĆ w

kierunku żeby to rozcieńczać. Trzeba budować sieć kanalizacyjną. Mamy za mało ścieków

komunalnych. To co opracowaliśmy dokumentację będzie musiała Rada podjąĆ decyzję czy idziemy w

kierunku zarabianiu pieniędzy. Co ze stacjami uzdatniania wody? Co z kanalizacją i oczyszczalnia? Z tych

parametrów wynika, że musi powstać 3 reaktor. Już jedziemy pod progowo, mamy na ukończeniu

zbiornik buforowy. To było by spotkanie o zbiornik retencyjny na wodę w Łęczeszycach. Budowa

kanalizacji przez2-3lata na Odrzywołku, Jarochach iAnielinie. lto rozwiązuje sprawę irozmowa w

sprawie 3 reaktora ale musze mojemu następcy zaplanowaĆ co ma robiĆ, bo się przestraszy. Tereny

mamy. Jest w planie zostawiony teren pod ten 3 reaktor. Na razie jest na styk. O sesji prosiłem żeby

przygotować na komisie, nie ruszone są drogi i inwestycje wodno komunalne. Skąd wziął się milion?

powiat nie ma pieniędzy. To jest polityka, że mając nie mają. Będziemy musieli prawie 400.000 wyłoŻyĆ

na te mieszkania. Co z tym państwem zrobić? Bo będą bez mieszkań. Obowiązek wypłaty odszkodowań

spoczywa na powiecie, dlatego my musimy szukać pieniędzy. Dziś było jak po śmierci organisty,

przygotowuję was, że to będzie tylko o finansach i inwestycjach. Tyle tylko. Już z tym łącznikiem nie

będę więcej męczył. Zaczęliśmy pewne prace przy gminie. Płot jest wysoki. Ale na koniec powiem w

jakich realiach jesteśmy. Plan oświetlenia na 20L7 rok to 232.000 myślałem że większych kwot nie

można wymyśleć. Ale gdy chodzi o budowę dróg i organizację to 370.000 czasem się zastanawiam czy

mam postępującą sklero7ęczy te drogi się tak sypią. Może 10 lat temu nie trzeba było robiĆ? KiedyŚ

był kraj szczęśliwości. Może przeznaczymy milion na kamień? Do wyborów jeszcze trochę - rok z

hakiem. Jeszcze tych spraw przydałoby się więc można wymyśleć. Komisja proponuje objazdy, proszę

żebyście jeszcze raz jako Radni i sołtysi zweryfikowali te wielkości. Nie widzę nigdzie skąd wziąĆ na to

pieniądze. Wydawać każdy może, to jest inwazja na Stalingrad. Proszę państwa sołtysów nie chodzi o

to żeby nie dać. Jak robimy drogi to grys powinien spadać w dół. Nie było dziŚ nic o żwirze i grysie. Z

rezerwy wójta idzie jeszcze na 5 wywrotek grysu. Proszę się nie dziwić że nie ma remontów i grysów

zrobicie to ze świąt. Nie chodziło o poniesienie temperatury. PÓki co panuje nad sytuacją. Gminy nie

sprzedam i nie zadłużę. Nie planuje tu być dożywotnio. Potem będą pytania, gmina funkcjonuje

normalnie. pozyskujemy środki takie, że gminom się nie śni, tylko dlatego że trzeba ruszyć się i robiĆ

coś w tej sprawie. żadne koneksje nie pomogą. Myślę, że jak ktoś nie pomaga to przynajmniej niech

nie przeszkadza. Pani Sołtys, na Małej Wsi nic nie robimy. Byśmy tutaj przy tej sesji przy podziale

nadwyżki spróbujemy żeby nie było gorzej żeby w roku wyborczym nie było szaleństwa. MiaĘ byĆ

konkursy rozstrzygnięte złożyliśmy gdzie się dało. Pracownicy się sprawują w tj. sprawie. Pilnują tego i

nie ma tych naborów. Albo zebrali wnioski i ocena na koniec roku. Możemy dostać 2 miliony Anielin-



/ JarochY, co z tego Że wniosek przeszedł jak nie ma środków. W konkursie jesteśmy w środku ale nie ma
Pieniędzy. Obiecywałem sobie dużo, podobnie jest z WFoŚiGW. Jeśli uważacie że te informacje są nie
Potrzebne to powiedŹcie. Chcę powiedzieć wszystko, żeby ktoś nie mówił, że nie wiedział. To jest
obowiązek wiedzieĆ bo decydujecie. Prosta rzecz jest. Proszę nie pytać mnie o sprawy powiatowe bo
była okazja.

Pkt 6 _7

pan lreneusz Bałut

Nie sPosób tego nie powiedzieĆ. Z wypowiedzi radnego powiatowego wynika, że on nie ma nic do
Powiedzenia bo jest w mniejszoŚci. Proszę, przypominać dyrektorowiJachoskiemu że te drzewa tam
stoją. Panie WÓjcie, zwracam się z wnioskiem aby wymalować pasy na drodze gminnej w odrzywolku
na skrzYŻowaniu z drogą nr 50 od państwa Woźniaków. Tam był ostatnio poważny wypadek. Tam
dochodzi do tragedii myŚlę, że to nie będzie duży koszt. Taka moja prośba, ale kolega też myślę, że tak
PrzYtaknie. Takie czerwony pasy hamujące. Chciałbym zapytać na jakim etapie jest wywiercona studnia
w Łęczeszycach. Jak głęboka jest i jakie pompowanie? Na jakim etapie jest studnia głębinowa w
RoŻcach? Pobieramy tam wodę do dużego terenu żeby nie brakło nam wody. ostatnia sprawa, śnieg
zginął zwróĆmy uwagę ile tu jest Śmieci to aż wstyd. Od Rosochowa w Aleksandrówkę, a odrzywołek
to juŻ rzucają nagminnie. Nie ma co się uchylać to trzeba mówić, jak się kogoś złapie. Aż brzydko to o
nas świadczy.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Powiem z tymi drzewami. KiedyŚ ktoś to rozliczy. W powiecie udzieliła się ta gorączko. Zawzięli się na
tę drogą Stara WieŚ -Goliany. Ja wsiadlem w samochód i przeszedłem się i patrzyłem, na te drzewa do
wYcinki. MoŻe nie wiem wszystkiego. Ale nie mogłem znaleźćjakimi kryteriami ktoś się kierował. Metr
drzewa bukowego sporo kosztuje. A firma wycina bez pieniędzy. Próbowałem uzyskać informację od
Powiatu czYm się kierowali w tej wycince. Pani Mokosa udowodniła mi, że co lepsze drzewa są
zaznaczone do wycinki. A pamiętacie, jaką przeżywaliśmy wielką troskę o aleje lipową. Ta troska
skumulowała się przed wyborami. Doszedłem do wniosku, że coś jest nie tak. Na prawą stronę nie
wYdalem zgody. kazałem zrobić inwentaryzację dendrologiczną dlaczego drzewa na skraju pasa
drogowego - grab zagraża, a osika topola 3 metry bliżej nie zagraża? Ktoś mial cel sadząc te drzewa.
Podobnie jest z tymi drzewami to jest bezmyślność. Doprowadzę prawą stronę żeby mi to wyjaśnili.
Nie bYło maP, cień na drodze. Zobaczcie co zrobili, jak z prawą stroną nie ma przepuść złożyli na lewą
stronę. Nie pozwolę póki jestem Wójtem na bezmyślną wycinkę drzew. Zleciłem w tej chwili opinie
ornitologa, zleciłem opinię dendrologiczną, tam jest jarzębina, akacja, lipy. No wyciąć wszystko? To oni
mnie zaskarŻyli do SKO. To jest pienłsza odmowa dla powiatu jak jestem wójtem, a ich odmów dla nas
to ze 4 grube teczki. Dlatego proszę mnie zrozumieć. Jest siedlisko ptaków. Mogą wyciąć gałęzie do L/3
koronY, które zagrażają. Przejedźcie się alejką do dębów. Jak wyciąć konary? Tu się zawzięli na bogu
ducha winne graby. A tu co lepsze drzewa. To nie jest przekroczenie prawa, to się dowiecie. Ferrero
ŻebY uPrzątnąĆ teren załatwiało pozwolenie w Warszawie od lata ubiegłego roku. Prawie rok załatwiali,
ŻebY wyciąĆ krzaki w stronę zalewu. Jeśli chodzi o te pasy co leżą na jezdni. Trzeba zlożyć do powiatu
bo to będzie zmiana organizacji ruchu. za 5 tysięcy mamy sprawę załatwioną.

Pan Janusz Honory



Studnia ma 81 metrów. W ciągu tygodnia będziemy wiedzieć jaka jest wydajność. Reszta jest w fazie
projektowania.

pan stanisław wiechowski

Komisja rolnictwa będzie miała objazd dróg po świętach w piątek, może sobota, poniedziałek.

Pkt. 8

Pan Bogusław Sikorski przewodniczący Rady Gminy
podziękował wszystkim za przybycie i zakonczył obrady.

Sesja trwała od godziny ].0.05 do godziny 13.].0 7. przerwą

Na tym protokół zako ńczano.

protokołowała:

FERENT

stwie rdzit wyczerpanie porządku obrad,

w godzinach 1L.45 -1,2.20
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